
 
Kunnan harvennukset energiapuiden pieneriä varten 
 
Khall 13.03.2023 § 72  
  
 
Valmistelija Valmistelu ja lisätiedot: Hallintojohtaja Kari Kankaanranta, puh. 044 422 

4020. 
 

Kunnanhallitus päätti puukaupoista hakkuukaudella 2022 kokouksessaan 
28.11.2022 (§ 376). Hakkuita tehdään pääosin Mäkirauvolan, Fankkeen ja 
Isovaheen tiloista. Asian käsittelyn yhteydessä nousi keskusteluun kunnan 
harvennukset energiapuiden pieneriä varten, joita esimerkiksi paikalliset 
toimijat voisivat ostaa. Asiaa on valmisteltu yhdessä paikallisen 
metsänhoitoyhdistyksen kanssa. 
 
Myös keskustan valtuustoryhmä jätti valtuuston kokouksessa 6.3.2023 
asiaa koskevan valtuustoaloitteen: ” Vallitsevan maailmantilanteen vuoksi 
on tärkeää huolehtia huoltovarmuudesta myös paikallisella tasolla. Euran 
kunnan omistuksessa olevien metsien puun myynti menee kaikki 
metsänhoitoyhdistyksen kautta. Keskustan valtuustoryhmä ehdottaa, että 
selvitetään mahdollisuus energiapuun myyntiin suoraan paikallisille 
toimijoille. Näin huolehditaan huoltovarmuudesta paikallisella tasolla ja 
turvataan myös paikallisten yrittäjien toimintamahdollisuutta.” 
 
Metsänhoitoyhdistyksen kanssa valmistellun mallin mukaan 
harvennushakkuilla korjattaisiin tiettyjen kuvioiden puita. Hakkuita tehtäisiin 
esityslistan oheismateriaaleissa esitellyillä alueilla: Mäkirauvola, Kutti, 
Isovaje ja Fankkee. Hakkuista eroteltaisiin myyntiin 
metsänhoitoyhdistyksen kautta tukit ja pikkutukit. Kuitu- ja energiapuusta 
koottaisiin myyntiin sopivia, noin 100–300 m3 kasoja, joita voitaisiin tarjota 
myyntiin paikallisille toimijoille. Kun puut on korjattu niin energiapinoihin 
tiedetään tarkka sijainti ja kuutiomäärä. Nämä voidaan myydä kuutiohinnan 
mukaan, jolloin tarjousten vertailu on yksinkertaista (€/m3). Pinoja tehtäisiin 
useita eriä eri puolille kuntaa, jolloin puuerille on mahdollista saada eri 
ostajia. Erien kokoluokka on sellainen, että paikallisilla energiapuun 
käyttäjillä on mahdollisuus ostaa niitä. Eriä on mahdollista myös 
halutessaan käydä katsomassa ennen tarjouksen tekoa. 
 

Esittelijä Kunnanjohtaja Juha Majalahti 
 

Päätösehdotus Kunnanhallitus hyväksyy edellä selostetun mallin energiapuiden pienerien 
myynnistä ja pyytää paikallislehti Alasatakunnassa tarjoukset myytävistä 
puueristä. 
 

Päätös Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
 Pöytäkirjamerkintä: Metsänhoitoyhdistyksen Tero Lähteensuo oli 

kokouksessa esittelemässä asiaa ennen päätöksentekoa. 
 
 
Khall 30.10.2023 § 315    
125/02.09.00/2023    
 

Kunnan energiapuiden pienerät valmistuivat lopullisesti kesällä - 
alkusyksyllä. Metsänhoitoyhdistyksen edustajan kanssa sovittiin, että nämä 
asetetaan myyntiin syksyllä. Energiapuiden pienerien tarjouspyyntö 
julkaistiin paikallislehti Alasatakunnassa lokakuun alussa. Tarjouspyynnön 
mukaan erät myydään kokonaisina erinä hakkuukonemitalla. Tarjoukset 



puista kiintokuutiohinnalla €/m3 + alv. Tarjouksia sai jättää 20.10.2023 
mennessä. 
 
Energiapuista tuli tarjouksia määrä-aikaan mennessä kolme kappaletta. 
Tarjoukset teki kaikista eristä Laania Oy, kahdesta erästä Mikko 
Rintamaan MKR Kiinteistöt Oy ja kaikista eristä Lännen Lähipalvelu 
Osuuskunta Jouko Ylijoki. 
 
Yksi tarjouksista ei ollut mittausmenetelmänä tarjouspyynnön mukainen 
(Lännen Lähipalvelu Osuuskunta). Tarjouspyynnössä pyydettiin hintaa 
hakkuukonemitalla €/m3. Ostotarjouksessa tarjottiin hintaa hakemitalla.  
 
Hakkuukonemitalla paras hinta oli Laania Oy:llä. 

 
Esittelijä                          vs. kunnanjohtaja Kari Kankaanranta 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus hyväksyy energiapuiden pienerien myynnin. 

 
Asiankäsittely:  Vs. kunnanjohtja teki kokouksen kuluessa muutettun päätösesityksen, että 

kunnanhallitus hyväksyy Laania Oy:n tarjoukset kaikista eristä.  
 

Päätös Muutettu päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 


